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ZAPISNIK 
sa 14. sjednice Odbora za međunarodne odnose i iseljenike 
Skupštine Crne Gore, održane 19. septembra 2013. godine 

 
 

Sjednica je počela u 14,00 časova. 
Sjednicom je predsjedavao doc. dr Miodrag Vuković, predsjednik Odbora. 
Sjednici su prisustvovali sljedeći članovi Odbora: Vasilije Lalošević, Goran Danilović, 

Suljo Mustafić, Žana Filipović, Mevludin Nuhodžić, Milan Knežević, Obrad Mišo Stanišić, 
Borislav Banović, Mićo Orlandić, Milutin Simović i Koča Pavlović. 

Sjednici nije prisustvovao poslanik  mr Dritan Abazović. 
Sjednici je prisustvovao Branko Lukovac, kopredsjednik Igmanske inicijative za 

Crnu Goru. 
Sjednici su prisustvovali saradnici u Odboru za međunarodne odnose i iseljenike: 

Jasmin Bojadžić i Marija Milošević.  
Sjednici su prisustvovali predstavnici medija i nevladinog sektora.  
Pozdravivši prisutne, te zaključujući da postoji potreban kvorum za rad, 

predsjedavajući je konstatovao da je usvojen sljedeći: 
 
 

DNEVNI RED: 
 

1. DONOŠENJE ODLUKE O  INICIJATIVI POSLANIKA MILANA KNEŽEVIĆA ZA 
KONTROLNO SASLUŠANJE MINISTRA VANJSKIH  POSLOVA I EVROPSKIH 
INTEGRACIJA I POTPREDSJEDNIKA VLADE CRNE GORE DR IGORA LUKŠIĆA O 
ODLUCI VLADE CRNE GORE O PRIDRUŽIVANJU ZAJEDNIČKOJ IZJAVI O SIRIJI; 

2. RAZMATRANJE PREDLOGA EKSPERTSKOG TIMA IGMANSKE INICIJATIVE NA 
TEMU „UNAPREĐIVANJE INTERPARLAMENTARNE SARADNJE BOSNE I 
HERCEGOVINE, HRVATSKE, CRNE GORE I SRBIJE UZ KORIŠĆENJE ISKUSTAVA IZ 
NORDIJSKOG MODELA„; 

3. DONOŠENJE ODLUKE O PROŠIRENJU GRUPA PRIJATELJSTVA; 
4. RAZGOVOR O PREDSTOJEĆIM MEĐUNARODNIM AKTIVNOSTIMA ODBORA; 
5. RAZGOVOR O MODELIMA SARADNJE ODBORA SA ISELJENICIMA; 
6. RAZNO 

 
 
TAČKA 1 
DONOŠENJE ODLUKE O  INICIJATIVI POSLANIKA MILANA KNEŽEVIĆA ZA KONTROLNO 
SASLUŠANJE MINISTRA VANJSKIH  POSLOVA I EVROPSKIH INTEGRACIJA I 
POTPREDSJEDNIKA VLADE CRNE GORE DR IGORA LUKŠIĆA O ODLUCI VLADE CRNE 
GORE O PRIDRUŽIVANJU ZAJEDNIČKOJ IZJAVI O SIRIJI 
 
Prije razmatranja prve tačke dnevnog reda predsjednik Odbora je podsjetio članove da je 
izostao izbor zamjenika predsjednika, koji je planiran za sjednicu u julu mjesecu, a koje je 
zbog obaveza povodom plenuma odgođeno za septembar, te da će se ta tačka naći na nekoj 
od narednih sjednica. Nakon toga, predsjednik Vuković dao je riječ poslaniku Milanu 
Kneževiću kako bi obrazložio Inicijativu za kontrolno saslušanje ministra vanjskih  poslova i 
evropskih integracija i potpredsjednika Vlade Crne Gore dr Igora Lukšića povodom Odluke 
Vlade Crne Gore o pridruživanju Zajedničkoj izjavi o Siriji.  

Poslanik Knežević se zahvalio poslanicima Demokratskog fronta Goranu Daniloviću, Koči 
Pavloviću, poslanicima Socijalističke narodne partije Vasiliju Laloševiću, odnosno Pozitivne 
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mr Dritanu Abazoviću, koji su podržali pomenutu Inicijativi navodeći da je Odluka Vlade 
Crne Gore o pridruživanju Zajedničkoj izjavi o Siriji nanijela veliku štetu Crnoj Gori na 
njenom spoljnopolitičkom planu. Knežević je stav ministra vanjskih poslova i evropskih 
integracija okarakterisao kao ishitren, posebno uzimajući u obzir najavljen dogovor SAD i 
Rusije oko rješavanja situacije u Siriji. On je mišljenja da, ostvarujući svoju kontrolnu ulogu, 
Skupština odnosno Odbor za međunarodne odnose i iseljenike mora imati uvid u odluke 
povodom važnih pitanja koja se tiču međunarodnog nastupa Crne Gore, te se upravo u tome 
i ogleda potreba za kontrolnim saslušanjem s ciljem da se, kako je kazao, ovakve greške ne 
ponavljaju.  

Poslanik Vasilije Lalošević je mišljenja da pomenuto treba da bude početak dobre prakse u 
smislu da se svi potezi na spoljnopolitičkom planu države razmatraju na sjednicama ovog 
Odbora, te da Odbor za međunarodne odnose i iseljenike ispred Skupštine Crne Gore 
izrađuje platforme. U sklopu kontrolnog saslušanja, poslanik Lalošević je predložio da bi 
ministar Lukšić trebalo da elaborira poteze tzk. Zapodobalkanske šestorke i upozna članove 
sa tom inicijativom. 

Poslanik Demokratskog fronta Koča Pavlović istakao je da Vlada, donoseći ovu Odluku, nije 
istupila iz svojih nadležnosti, ali kada su u pitanju ovakve odluke, Vlada treba da konsultuje 
Parlament. On je pomenuti čin ocijenio kao iskaz nepoštovanja Parlamenta, a radikalno 
mijenjanje stavova Vlade kao nešto što ne smije da se ponovi. Predložio je da se na 
kontrolnom saslušanju ministar pita i za zaključke u vezi sa Prevlakom. 

Ne ulazeći, kako je kazao, u meritum sudova, poslanik Mustafić je izrazio podršku inicijativi, 
kazavši da Parlament treba da, preko ovog Odbora izrazi svoj stav o ovako važnim 
pitanjima, a kontrolno saslušanje svakako može biti dobra prilika da se razgovara i o drugim 
pitanjima.  

Inicijativa za kontrolno saslušanje ministra vanjskih  poslova i evropskih integracija i 
potpredsjednika Vlade Crne Gore dr Igora Lukšića povodom Odluke Vlade Crne Gore o 
pridruživanju zajedničkoj izjavi o Siriji jednoglasno je prihvaćena, te tom prilikom 
dogovoreno da se sjednica organizuje u doglednom roku. 

TAČKA 2 
RAZMATRANJE PREDLOGA EKSPERTSKOG TIMA IGMANSKE INICIJATIVE NA TEMU 
„UNAPREĐIVANJE INTERPARLAMENTARNE SARADNJE BOSNE I HERCEGOVINE, 
HRVATSKE, CRNE GORE I SRBIJE UZ KORIŠĆENJE ISKUSTAVA IZ NORDIJSKOG 
MODELA„ 
 
Povodom razmatranja druge tačke Dnevnog reda, sjednici je prisustvovao gdin Branko 
Lukovac, kopredsjednik Igmanske inicijative za Crnu Goru, koji je tom prilikom istakao da je 
glavna misija projekta Igmanske inicijative obnavljanje porušenih mostova, unapređenje 
saradnje među susjednim zemljama, te razvoj osjećaja za pružanje pogodnih uslova za 
reintegraciju regiona. Susjedne zemlje, od kojih su neke članice EU i NATO –a, a neke nisu, 
duguju jedni drugima angažovanje po pitanju riješavanja zajedničkih problema i uzajamne 
pomoći za razvoj regiona, a sve u cilju razvoja duboke svijesti o prednostim zajedništva, 
komplementarnog korišćenja resursa i sl., kazao je Lukovac. U nizu susreta, zemlje sa ovih 
prostora, pružile su podršku inicijativi, koja obezbjeđuje benefite građanima u oblasti 
energetike, transporta, ekologije, kulture, obrazovanja, nauke kao i oblasti mladih. Budući 
da je planirano da Završna konferencija bude organizovana u Crnoj Gori, ali je susret 
odgođen zbog drugih obaveza, postavilo se pitanje pružanja podrške cjelokupnom projektu.  



3 

 

Predsjednik Odbora podsjetio je članove da ideja o ovoj inicijativi potiče od 2000. godine, ali 
da je ista institucionalizovana prije dvije godine. Prvi sastanak održan je u Zagrebu, a 
kasnije u Sarajevu i Beogradu i na svakom od njih učestvovali su članovi ovog Odbora. 
Paralelno sa Igmanskom, javila se i inicijativa o zajedničkim sastancima odbora za spoljne 
poslove četiri zemlje. Naime,  sastanici su organizovani u Zagrebu gdje su se razmatrali opšti 
prinicipi funkcionisanja, zatim u Sarajevu u oblasti energetike, u Beograd na temu „Borba 
protiv korupcije i organizovanog kriminala i položaj žena u parlamentima“, a očekuje se da 
četrvti sastanak bude organizovan u Crnoj Gori na temu ekologije.  

Uzimajući u obzir višeslojnost Igmanske inicijative, poslanik Koča Pavlović, predložio je da 
se rad inicijative aktivno prati, te da se  organizuju paneli na kome će se razgovarati o 
pravcima djelovanja, načinu funkcionisanja, a sve u cilju formalnog, a ne protokolarnog 
učešća u okviru inicijative. On je iskazao sumnju u smislu negativnog odražavanja pomenute 
inicijative na Cetinjski parlamentarni forum kao autohtoni crnogorski projekat koji je 
propustio priliku da se, poput Igmanske inicijative, definiše kao balkanski pandam 
Nordijskom savjetu za proces obnavljanja saradnje i konsolidacije. Stoga, apostrofirao je da 
za priču o igmanskoj inicijativi koja trenutno suviše papirno djeluje, treba pronaći 
operativni način u pogledu prevazilaženja problema, u ambijentu u kome postoji relativna 
prohodnost granica, nekonherentna privredna, ali konherentna kriminalna saradnja među 
susjednim zemljama, zaključio je Pavlović. 

S druge strane, poslanik Lalošević nije bio saglasan sa Pavlovićem u dijelu koji se odnosi na 
smanjenje značaja Cetinjskog paralementarnog foruma usljed postojanja Igmanske 
inicijative, potkrijepišvi to primjerom Centralno – evrospke inicijative iz koje je poteklo još 
sedam novih inicijativa, od kojh svaka nesmetano djeluje i egzistira.  

Ipak, poslanik Mustafić, kao član Kolegijuma, potvrdio je da se na Kolegijumu nije 
raspravljalo o pomenutoj Inicijativi, ali da je crnogorska delegacija prisustvovala svakom 
sastanku, te da je na jednom i javno pružena podrška pomenutom projektu, što dokazuje da 
Crna Gora nema rezervu po ovom pitanju, te da će uslijediti institucionalizacija daljeg toka 
inicijative.  

Poslanik Borislav Banović izrazio je podršku Inicijativi u načelu, napomenuvši da Nordijski 
savjet predstavlja savez država, a ovdje je riječ o parlamentima. On je, iskazavši saglasnost 
sa poslanikom Pavlovićem u pogledu postojanja nedovoljne informisanosti o datom 
projektu, kazao da  očigledno postoje dileme koje je potrebno razjasniti. 

Obrad Mišo Stanišić istakao je da su ova, ali sve duge inicijative koje idu u prilog razvoju 
regionalne saradnje susjednih država dobrodošle, ali da je potrebno obezbjediti više 
informacija o istim.  

Kopredsjedavajući Igamnskom inicijativom za Crnu Goru, Branko Lukovac kazao je da je 
Parlament podržao napore da se konsultuje Nordijski savjet te koriste njihova iskustva, ali 
da je ostalo nejasno zbog čega Završna konferencija nije održana u Crnoj Gori. Suočeni sa 
informacijom da se pojavljuje inicijativa Zapadnobalkanske šestorke, razmišljalo se šta je 
važnije, iako jedno drugo ne isključuje. Takođe, što se tiče dileme vezano za Cetinjski 
parlamentarni forum, dogovoreno je da se Igmanska inistijativa oslanja na ovaj projekat.  

Poslanik Goran Danilović, takođe član Kolegijuma, kazao je da se utisak izostanka podrške 
javio kao posledica mjera štednje, ali ona svakao nije formalna. On je predložio da  u svijetlu 
djelovanja Ministarstva vanjskih poslova Skupštine, Odbor za međunarodne odnose i 
iseljenike dostavi mišljenje Kolegijumu o prednostima i nedostacima Igmanske inicijative.  
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Na Odboru je odlučeno da se Predlog ekspertskog tima Igmanske inicijative na temu               
“ Unapređivanje interparlamentarne saradnje Bosne i Hercegovine, Hrvatske, Crne Gore i 
Srbije uz korišćenje iskustava Nordijskog modela”, dostavi članovima Kolegijuma na 
razmatranje, kako bi zauzeli stav o načinu i obliku učešća našeg Parlamenta u Igmanskoj 
inicijativi. 
 
 
TAČKA 3 
DONOŠENJE ODLUKE O PROŠIRENJU GRUPA PRIJATELJSTVA 
 
Na osnovu iskazanog interesovanja članova Odbora i parlamenata određenih zemalja  za 
formiranjem Grupa prijateljstva, Odbor je donio odluku o proširenju na još četiri grupe i to 
sa Sjedinjenim Američkim Državama, Maltom, Islandom i Njemačkom. Dogovoreno je da se 
u svakoj grupi nađe po jedan predstavnik svakog poslaničkog kluba. Usljed promjene 
informacija u vezi sa raspodjelom članova unutar grupa, predstavnici poslaničkih kluba su 
zamoljeni da službi Odbora dostave izmijenjenu listu.  
 

TAČKE 4, 5 i 6 
RAZGOVOR O MODELIMA SARADNJE ODBORA SA ISELJENICIMA, RAZGOVOR O 
PREDSTOJEĆIM MEĐUNARODNIM AKTIVNOSTIMA ODBORA i TAČKA RAZNO 
 
Predsjednik Odbora obavio je razgovor sa članovima u vezi sa predstojećim međunarodnim 
aktivnostima i tom prilikom kazao da u novembru mjesecu predstoji COSAC sastanak, ali da 
još uvijek nije stigao zvanični poziv, te će se o sastavu delegacije odlučivati naknadno. 
 
Sjednica je zaključena u 16,00 časova. 

 
 

 
 

vd Sekretara Odbora                                                                            Predsjednik Odbora 
Vesna Radulović                                                                               Doc. dr Miodrag Vuković  


